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၂၂.၁.၂၀၁၉ 

ကမၻာ့ေရႊေစ်း              = ၁၂၇၉ /-US$ 

  ျမန္မာ့ေရႊေစ်း               = ၁၀၅၅၀၀၀/က်ပ္ 

  ေဒၚလာေစ်း                = ၁၅၃၈/က်ပ္ 

  CBM Rate              = ၁၅၃၈/က်ပ္ 

  ယူရုိ တစ္ယူရုိ    = ၁၇၄၈.၆ က်ပ္  

  စကၤာပူတစ္ေဒၚလာ       = ၁၁၃၁.၇က်ပ္ 

  စတာလင္ေပါင္တစ္ေပါင္  = ၁၉၈၂.၀က်ပ္ 

  ဂ်ပန္ယန္းတစ္ရာ        = ၁၄၀၂.၈က်ပ္ 

  ၾသစေၾတးလ်တစ္ေဒၚလာ = ၁၁၀၀.၀က်ပ္ 

  တ႐ုတ္ယြမ္ (တစ္ယြမ္)   = ၂၂၆.၂၂က်ပ ္

  အိႏိၵယ႐ူပီး (တစ္႐ူပီး)    = ၂၁.၆၀၇က်ပ္ 

  ကုိရီးယား၀မ္တစ္ရာ      = ၁၃၆.၁၆က်ပ္ 

  မေလးရွားရင္းဂစ္          = ၃၇၂.၈၉က်ပ္ 

  ထုိင္းဘတ္တစ္ဘတ္       = ၄၈.၃၉၅က်ပ္ 

Source: CBM Rate, etrademyanmar.com 

 

CONTACT US 

 
ကုန္သြယ္မုွသတင္းအခ်က္လက္ႏွင့္ 

သုေတသနဌာနခြဲ 
 

ဖုုန္း       ၀၁-၃၇၁၂၀၃ 
            ၀၁-၃၇၆၄၁၆ 
            ၀၁-၃၇၆၄၉၀ 
ဖတ္စ္     ၀၁- ၃၇၆၄၁၆ 
 
http://www.trade.gov.mm 
myantradetir2016@gmail.com 

 

 

      ျမန္မာကုန္သြယ္မႈျမင့္တင္ေရးအဖြဲ႔                 
        ေန႔စဥ္ေစ်းကြက္သတင္းလႊာ           

January 22, 2019                                                                                                Volume 15, Number 14 
                              

ျမန္မာအပါအ၀င္ အိမ္နီးခ်င္းေတြနဲ႔အၾကား ကုန္သြယ္မႈျမွင့္တင္ေရး 
အိႏၵိယစိတ္အားထက္သန္စြာ ႀကိဳးပမ္းေန 

အိႏၵိယအစုိးရအေနနဲ႔ လက္႐ွိအခ်ိန္မွာ ယင္းရဲ႕အေ႐ွ႕ေျမာက္ ျပည္နယ္ေတြရဲ႕ 
ကုန္သြယ္မႈဆုိင္ရာ အလားအလာေတြကို ျမွင့္တင္သြားႏိုင္ေရး စိတ္အား 
ထက္သန္စြာ လုပ္ေဆာင္ေနလ်က္ရွိတယ္လုိ႔ အိႏၵိယ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္႐ံုးရဲ႕ ၀န္ႀကီးျဖစ္တဲ့
Jitendra Singh က ေျပာၾကားလိုက္ပါတယ္။ 
ယင္းသုိ႔လုပ္ေဆာင္ျခင္းအားျဖင့္ အဆုိပါအေ႐ွ႕ေျမာက္ပိုင္းျခမ္းေဒသမွာ စီးပြားေရး 
ပိုင္းကိုျမွင့္တင္သြားႏိုင္႐ံုသာ ပိုမိုနီးကပ္စြာ ေဆာင္ရြက္သြားႏိုင္မွာျဖစ္ေၾကာင္း 
၎ကေျပာပါတယ္။ ခ်ိတ္ဆက္ဆက္ဆံမႈေတြကုိပိုမိုနီးကပ္စြာ ေဆာင္ရြက္ 
သြားႏိုင္မွာျဖစ္ေၾကာင္း၎ကေျပာပါတယ္။ ဒါကေတာ့ ျမန္မာႏိုင္ငံဆုိင္ရာ အိႏၵိယ 
သံအမတ္ႀကီးအျဖစ္ တာ၀န္ယူေတာ့မယ့္ Saurabh Kumar က ၎ကုိ ၿပီးခဲ့တဲ့ 
ဇန္န၀ါရီ ၁၈ ရက္က လာေရာက္ေတြ႕ဆံုစဥ္ ၀နႀ္ကီး Jitendra Singh က 
အထက္ပါအတိုင္း ေျပာၾကားခဲ့တာလည္းျဖစ္ပါတယ္။ 
အိမ္နီးခ်င္းႏိုင္ငံေတြနဲ႔ နယ္နိမိတ္ခ်င္းနီးကပ္ေနတဲ့ အိႏၵိယအေ႐ွ႕ေျမာက္ျပည္နယ္ 
ေတြမွာ ကုန္သြယ္မႈနဲ႔စီးပြားေရး အလားအလာတုိးတက္ေအာင္ အားေပး 
အားေျမွာက္ျပဳဖို႔က အေရးႀကီးေၾကာင္း ၎ကေျပာၾကားသြားခဲ့ပါတယ္။ အိႏၵိယ 
၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ Narendra Modi ကလည္း အိမ္နီးခ်င္းႏိုင္ငံေတြနဲ႔အၾကား 
ကုန္သြယ္မႈပိုင္းအေပၚ ႀကီးႀကီးမားမားစိတ္၀င္စားမႈရိွေနေၾကာင္း Singh က 
ေျပာသြားပါတယ္။ 
Source: https://www.thedailystar.net/…/india-keen-closer-trade-ties… 

ပွင့်ြဖူ ဒသမှ ဆူးပပ်ပင်စိက် တာင်သူများ ဝင် ငွ ကာင်း နက 
 

မ ကွးတိင်း ဒသကီး ပွင့်ြဖူ မို န့ယ် မန်း ချာင်းတစ် လာက် ဝန်းကျင်ရှိ 
ကျးရွာအများစမှာ ကိင်း ြမန ပ တွင် ဆးူပပ် ကီး၊ ဆူးပပ်က လးများကိ 
စိက်ပျို းကာ မိသားစဝင် ငွ ကာင်း န ကာင်းသိရသည်။ မန်း ချာင်းကိင်း 
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ြမန ပ တွင် ဒးဒရဲ ကျးရာွ၊ သာစည် ကျးရွာ၊ သဲကန်း ကျးရွာနှင့် ညာင်ကန်း ကျးရွာတိမ့ှ တာင်သူများ 
ဥယျာဉ်ြခလပ်ငနး်နှင့် ရာသီ ပ သီးနှစိက်ပျို းလျက်ရှိကရာ ယခအခါဆးူပပ်ပင်မှ ဝင် ငွ ကာင်းစာွရရှိ နသြဖင့် 
စီးပွားြဖစ်စိက်ပျို းလပ်ကိင်သူများြပားလာကသည။် 
ဆူးပပ်ပင်စိက်ပါက အ စ့တိက်ရိက်ချနည်းနဲ ့ အပင် ပါက်စက်ိနညး်ဆိ ပီး နှစ်မျို းရှိ ကာင်း၊ အ စ့တိက်ရိက်ချ 
စိက် ကာင်း၊ အပင်စစိက်လိ ့တစ်နှစ်သားဆိရင် စ ပီးခူးဆွတ် ရာင်းချလိရ့ ကာင်း၊ ကိယ်တိင်စိက်ပျို းခဲ့တာ ကာင့် 
အလပ်သမားစရိတ်လည်းမရှိ ကာင်း၊ အခလိ ဆာင်းကာလဆိ ဖာက်သည် ပး ရာင်းရ ကာင်း၊ ဖာက်သည် 
မှာယူတ့ဲအ ပ မတူည် ပးီ အညွန် ့ တွကိက်ြဖတ် ရာင်းရ ကာင်း၊ ကိငး် ြမပတ်လညကိ် ဆးူပပ်ပင် တနဲွ ့ စည်းရိး 
လပ်ထားတာဆိ တာ့ အပိဝင် ငွရ န ကာင်း ပွင့်ြဖူ မို န့ယ ် ဒးဒရဲ ကျးရွာ န ဆူးပပ်စိက် တာင်သူ 
ဦး မာင်စန်းက ြပာဆိသည်။ ဆူးပပ်ပင် သည ဒသမ ၂၅ ဧကကိ အပင် ၅၀ဝ၀ခန်အ့ထိ အတန်းလိက် စိက်ကတာ 
တွရှိ ကာင်း၊ အဲဒလိီ အခင်းလိက်စိက်မယ်ဆိ အပင်တစ်နှစ်သားအရွယ်မှာ အညွန် ့ တွစတင်ကိက်ြဖတ် 
ရာင်းချနိင် ကာင်း၊ အပင်တစ်ပင်ကိ ငါးရက်တစ်ကိမ ် အညွန် ့ တွ ခူးကိက် ရာင်းချရ ကာင်း၊ အခလက်ရှိမှာ 
ဆူးပပ်ရွက်တစ်ပိဿာကိ ကျပ ်၁၈၀ဝ နဲ ့ ဖာက်သည် ပး ရာင်းချ နရ ကာင်း ၎င်းကရှင်းြပသည်။ 
ဆူးပပ်ပင်သည် ပူအိက်စွတ်စိ သာ ရာသီဥတကိနှစ်သက် ပီး ြမန်မာြပည်အလယ်ပိင်း ဒသများြဖစ်သည့် ပွင့်ြဖူ၊ 
မင်းဘူး၊ စလင်းနှင် ့ ဆင်ြဖူကန်း မို န့ယ်တိတ့ွင် ဥယျာဉ်ြခများ၌ စီးပွားြဖစ်စိက်ပျို းလျက်ရှိက ကာင်းသိရသည်။ 
ဒသကထွက်တဲ့ဆူးပပ်ကီး၊ ဆူးပပ်က လးရွက် တွကိ ငှက် ပျာဖက်နဲ ့ သချာထပ်ပိး ပီး ရန်ကန်၊ မန္တ လး၊ 
နြပည် တာ်တိက့ိတင်ပိ ့ ရာင်းချ ပီး၊ ဆာင်းကာလမှာ အဓိကတင်ပိ ့ပီး နွမှာရွက်နကျတာ ကာင် ့ အထွက် 
နည်း ကာင်း၊ နယ် တွတငပိ် ့ ရာင်းချတဲ့အခါ ဆူးပပ်ရွက်တစ်ပိဿာ ကျပ် ၂၇၀ဝ က န ၃၀ဝ၀ အထ ိ ဈးရ ကာင်း 
ဆူးပပ်ရွက် ဖာက်သည်ယူ ရာင်းချသူက ြပာဆိသည်။ 
Source: https://myanmar.mmtimes.com/news/119648.html 
 
 

၂၀၂၀  ခုႏွစ္တြင္  FDA အသိအမွတ္လက္မွတ္ရရိွသည့္ ဆီစက္ ၁၅၀ ခန္႔အထိ ရရိိွႏုိင္ရန္လုပ္ေဆာင္မည္ 
 

FDA စစ္ေဆးၿပီးေသာ ဆီစက္မ်ားကိုပိုမိုျမန္ဆန္စြာ ေထာက္ခံခ်က္မ်ားျပဳလုပ္ေပးပါက ၂၀၂၀ ခုႏွစ္တြင္ FDA 
ေထာက္ခံခ်က္ရရွိသည့္ ဆီစက္အလံုးေပါင္း ၁၅၀ ခန္႔အထိ တုိးတက္ရရွိႏိုင္ရန္ ႀကိဳးပမ္းလုပ္ေဆာင္ႏိုင္မည္ျဖစ္ေၾကာင္း 
ျမန္မာႏုိင္ငံဆီစက္ပိုင္ရွင္မ်ားအသင္းဥကၠဌ ဦးခင္စုိးကေျပာသည္။ မ်ိဳးေစ့ရွားပါးတဲ့အတြက္ ရာသီအခ်ိန္နဲ႔ ကိုက္ညီသည့္ 
အရည္အေသြးမီမ်ိဳးေစ့ေတြရရွိလာဖို႔ ေတာင္သူေတြနဲ႔အက်ိဳးတူ(PPP) ျပဳလုပ္ၿပီး အခက္အခဲေတြကို လက္တြဲေျဖရွင္းႏုိင္ေရး 
ေကာ္မတီတစ္ရပ္ဖြဲ႕စည္းေပးဖို႔လည္း လုိအပ္ေနေၾကာင္း ဦးခင္စုိးကေျပာသည္။ 
ဆီစက္မ်ားအား အဆင့္ျမွင့္တင္ျခင္းႏွင့္အတူ ေစ်းကြက္အတြင္းရွိ ဓါတုေဗဒအနံ႔ေရာ Fake Market မ်ား လႊမ္း 
မိုးလ်က္ရွိျခင္းကုိ ပေပ်ာက္ႏုိင္ရန္အတြက္ တိက်သည့္လမ္းညႊန္ခ်က္ႏွင့္အညီ ျပတ္သားသည့္အေရးယူမႈမ်ား ေဆာင္ရြက္ 

ေပးျခင္း၊ ေစ်းကြက္အတြင္း တရားမဝင္ ေရာင္းခ်ထုတ္လုပ္ 
ေနေသာ စားသုံးဆီမ်ား ကင္းရွင္းပေပ်ာက္ရန္အတြက္ စားသုံးသူ 
ေရးရာဦးစီးဌာန၊ FDA ႏွင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံ ဆီစက္ပိုင္ရွင္မ်ားအသင္း၏ 
အႀကံျပဳခ်က္မ်ားကုိ အေကာင္ အထည္ေဖာ္ေဆာင္ေပးရန္ 
လုိအပ္ေနေၾကာင္းသိရသည္။ 
အရင္က FDA ေထာက္ခံခ်က္ရရိွတဲ ့ ဆီစက္ ၁၇ ခုေလာက္ပဲ 
ရွိတယ္။ ယခု ဆီစက္ ၄၆ ခုအထိ ရွိလာၿပီ။ ျပည္တြင္း စားသံုးဆီ 
ထုတ္လုပ္သူေတြ နည္းပညာဗဟုသုတေတြ ရရိွေစဖို႔အတြက္ 
ထုတ္ကုန္ျပပြဲေတြ က်င္းပေပးတာ။ သန္႔ရွင္းေကာင္းမြန္တဲ့ 
စားသံုးဆီေတြ ထုတ္လုပ္ႏိုင္ေရး ဆီစက္ေတြတိုးခ်ဲ႕ တည္ေဆာက္ 

ဖို႔ သေဘာထားမွတ္ခ်က္ေတာင္းခံလာမႈနဲ႔ စက္မႈလုပ္ငန္း မွတ္ပုံတင္ေလွ်ာက္ထားလာမႈေတြကုိလည္း လုပ္ထံုးလုပ္နည္း 
မ်ားႏွင့္အညီ ကူညီေဆာင္ရြက္ေပးဖို႔လုိအပ္ေၾကာင္း ဦးခင္စိုးက ဆုိသည္။ 
ျမန္မာႏိုင္ငံ ဆီစက္လုပ္ငန္းရွင္မ်ားအသင္းအား ၂ဝ၁၆ ခုႏွစ္မွ စတင္ဖြဲ႕စည္းကာ ျပည္တြင္းဆီစက္မ်ား 
ျပန္လည္ရွင္သန္ဖြံ႕ၿဖိဳးလာေစရန္၊ ျပည္တြင္းစားသုံးဆီႏွင့္ ဆီထြက္သီးႏွံဖြံ႕ၿဖိဳး လာေစရန္၊ စားသံုးသူမ်ား ဆီေကာင္းဆီသန္႔ 
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စားသုံးႏိုင္ေစရန္ စသည့္ရည္ရြယ္ခ်က္မ်ားျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ေနေၾကာင္း ၎ကဆက္လက္ေျပာသည္။ လက္ရွိ 
ျမန္မာတစ္ႏိုင္ငံလုံးတြင္ ဆီစက္အလုံးေရေပါင္း ၃,၀၀၀ ဝန္က်င္းထိရွိေသာ္လည္း လည္ပတ္ႏိုင္သည့္ ဆီစက္ မ်ားမွာ ၃၀၀ 
ဝန္းက်င္ခန္႔သာရွိၿပီး၊ ဆီစက္အမ်ားစုမွာ ႏိုင္ငံျခားမွ၀င္ေရာက္လာသည့္ဆီမ်ားကို ေစ်းႏႈန္းမယွဥ္ႏိုင္သျဖင့္ 
ရပ္နားခဲ့ရေၾကာင္းသိရသည္။ အသင္း၏ရည္မွန္းခ်က္ျဖစ္သည့္ ျပည္တြင္းဆီႏွင့္ ဆီထြက္သီးႏွံဖြံ႕ၿဖိဳးေရးအတြက္ 
စိုက္ပ်ဳိးေရးမွ အေျခခံရာမွာ ေတာင္သူမ်ားကုိ ပံ့ပိုးေပးႏုိင္ရန္အတြက္ နည္းပညာရရန္ 
တ႐ုတ္ႏိုင္ငံသုိ႔သြားေရာက္ေလ့လာကာ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံမွ စက္ကိရိယာႏွင့္ နည္းပညာရွင္မ်ားျဖင့္ ေျမပဲကုိလက္ရွိတြင္ 
စမ္းသပ္စိုက္ပ်ဳိးေနေၾကာင္းသိရသည္။ 
Source: http://www.amiamyanmar.com/detail.aspx?id=5776 
 
 

ေႏြစပါးေပၚခ်ိန္တြင္ ေတာင္သူမ်ားအခက္အခဲမရိွေစရန္ အစု္ိးရႏွင့္ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္သြားမည္ 
 

လာမည့္ ေႏြစပါးသစ္ေပၚခ်ိန္တြင္ ေတာင္သူမ်ား 
အခက္အခဲမရွိေစရန္ အစိုးရနွင့္ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္သြား 
မည္ဟု ျမန္မာႏုိင္ငံဆန္စပါးအသင္းခ်ဳပ္ အေထြေထြ 
အတြင္းေရးမွဴး ဦးရဲမင္းေအာင္ကေျပာသည္။ ဇန္န၀ါရီ၊ 
ေဖေဖာ္၀ါရီ၊ မတ္မွာ ေဆြးေႏြးပြဲေတြ ဆက္တုိက္လုပ္ဖို႔ရွိၿပီး 
အစီအစဥ္ေတြ ခ်မွတ္မွာျဖစ္ေၾကာင္း၊ ပို႔ကုန္ျမွင့္တင္ေရး 
အတြက္ အျခားေစ်းကြက္ေတြ တိုးခ်ဲ႕ဖို႔ရွိေၾကာင္း ၎က 
ဆုိသည္။ ယင္းအျပင္ ေႏြစပါးေပၚခ်ိန္မွာ ေတာင္သူမ်ား 

အခက္အခဲမရွိေစရန္ ဘက္ေပါင္းစံုမွ ေဆြးေႏြးအေျဖရွာ ေဆာင္ရြက္ေပးသြားရန္ ျပင္ဆင္ေနၿပီး၊ အစိုးရပိုင္းမွလဲ 
ပူးေပါင္းပါ၀င္ေပးမည္ဟု ေျပာဆုိထားသည္ဟုဆုိသည္။ ေစ်းကြက္သစ္အေနျဖင့္ အင္ဒုိနီးရွား၊ မေလးရွား၊ ဖိလစ္ပိုင္၊ 
တရုတ္ႏွင့္ အာဖရိကႏိုင္ငံမ်ားထဲ၌ ထပ္မံဝယ္ယူႏိုင္ရန္ အလားအလာရိွသည့္ႏိုင္ငံမ်ားကုိ ခ်ဲ႕ထြင္ရွာေဖြသြားမည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း အသင္းခ်ဳပ္မွသိရသည္။ 
လက္တေလာ ျမန္မာ့ဆန္စပါးက႑တြင္ တရုတ္ႏိုင္ငံမွ တရားမ၀င္ကုန္သြယ္မႈတားဆီးထိန္းခ်ဳပ္ေရး စီမံခ်က္ေၾကာင့္ 
တရုတ္နယ္စပ္မွဆန္တင္ပို႔မႈကုိ ရပ္ဆုိင္းထားရသည့္ အေနအထားသို႕ေရာက္ရွိေနၿပီး၊ အီးယူကုန္ သြယ္ေရးေကာ္မရွင္ 
မွလည္း ျမန္မာႏိုင္ငံမွတင္သြင္းသည့္ ဆန္လုံးရွည္အေပၚတြင္ သြင္းကုန္အခြန္(၃)ႏွစ္ ျပန္လည္ေကာက္ခံသြားရန္ 
ဆုံးျဖတ္ခဲ့သည္။ အဆုိပါအေျခအေနမ်ားေၾကာင့္ ျပည္တြင္းဆန္ေစ်းကြက္အေပၚတြင္ ႀကီးမားေသာသက္ေရာက္မႈမ်ိဳး 
ရွိမလာႏိုင္ေၾကာင္း ကုန္သည္မ်ားႏွင့္ အစိုးရတာ၀န္ရွိသူမ်ားက ေျပာဆုိထားၾကသည္။ 
EU က အခြန္ေကာက္မယ့္အခ်ိန္မွာ အျခားေစ်းကြက္ကို ရွာရမွာျဖစ္ေၾကာင္း၊ လက္ရွိသူတုိ႔ရဲ႕ အခြန္ကေတာ္ေတာ္ျမင့္တဲ့ 
အတြက္ လက္တေလာေတာ့ ေပးႏိုင္မွာမဟုတ္ဘူး။ ကုိယ့္ဘက္က ထုတ္လုပ္မႈစရိတ္ေတြကုိ ေလ်ာ့ခ်ႏိုင္မယ္ဆုိရင္ေတာ့ 
EU ေစ်းကြက္ကုိ ျပန္ပို႔ႏိုင္မွာပါ။ သူကလဲ တစ္ႏွစ္ခ်င္း ေလ်ာ့၊ ေလ်ာ့သြားဖို႔ေတာ့ရိွပါတယ္။ ၃ ႏွစ္ေက်ာ္ရင္ေတာ့ 
အေျပာင္းအလဲျဖစ္ႏိုင္ပါတယ္။ ဒီေစ်းကြက္ကုိ အမ်ားႀကီးပို႔တာ မဟုတ္ေတာ့၊ တစ္ျခားေစ်းကြက္အသစ္ေတြကုိရွာၿပီးေတာ့ 
ပို႔လိုက္ႏိုင္ရင္ ဒီေလာက္ပမာဏကေတာ့ သိပ္ၿပီးေတာ့ ဆုိးဆုိးဝါးဝါးမထိခိုက္နိုင္ေၾကာင္း စီးပြားေရးႏွင့္ ကူးသန္း 
ေရာင္းဝယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန၊ ျမန္မာကုန္သြယ္မႈျမႇင့္တင္ေရးအဖြဲ႕မွ ၫႊန္ၾကားေရးမွဴးခ်ဳပ္ ဦးေအာင္စိုးကေျပာသည္။ 
သုိ႔ေသာ္ ေစ်းကြက္သေဘာတရားအရ အတက္အက် ပုံမွန္ျဖစ္ေပၚေနမည္ျဖစ္ရာ ေစ်းကြက္ခ်ဲ႕ထြင္ေရး လုပ္ငန္းမ်ား 
အရွန္အဟုန္ျမွင့္ေဆာင္ရြက္ေနခ်ိန္တြင္ ထုတ္လုပ္မႈအပိုင္းတြင္လည္း အားေလွ်ာ့မသြားရန္လုိအပ္ေၾကာင္း ကုန္သည္ 
မ်ားက ေထာက္ျပေျပာဆိုသည္။ ၿပီးခဲ့သည့္ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ ျပည္ပသုိ႔ဆန္တန္ခ်ိန္ ၃ ဒသမ ၅ သန္းေက်ာ္ 
စံခ်ိန္တင္၊ တင္ပို႔ႏိုင္ခဲ့ၿပီး အေမရိကန္ေဒၚလာ သန္း တစ္ေထာင္ေက်ာ္ ပို႔ကုန္၀င္ေငြရွာေပးႏိုင္ခဲ့သည္။ သုိ႔ေသာ္ ၂၀၁၈-
၂၀၁၉ ဘ႑ာႏွစ္ လက္ရွိအခ်ိန္ထိ ျပည္ပသို႔ဆန္တန္ခ်ိန္ ၁ ဒသမ ၇ သန္းေက်ာ္သာ တင္ပို႔ႏိုင္ေသးၿပီး၊ တန္ခ်ိန္ ၂ 
သန္းျပည့္မီရန္ ႀကိဳးစားေဆာင္ရြက္ရမည့္ အေျခအေနတြင္ရွိေနသည္။ 
Source: http://www.amiamyanmar.com/detail.aspx?id=5775 
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အာ႐ွဖြံၿဖိဳးေရးဘဏ္၏ အေထာက္အပံျဖင့္ ေဒသဗဟုိသုေတသနၿခံမ်ားကုိ စတင္ထူေထာင္ေန 

အာ႐ွဖြံ႕ၿဖိဳးေရးဘဏ္၏ အေထာက္အပံျဖင့္ ျမန္မာ့စိုက္ပ်ဳိးေရး သုေတသန 
ျပန္လည္႐ွင္သန္ႏိုးထေရးအတြက္ (Farming System Research) သို႔ 
ကူးေျပာင္းေဆာင္ရြက္ရန္ ေဒသဗဟို သုေတသနၿခံမ်ားကုိ စတင္ 
ထူေထာင္ေနၿပီျဖစ္ေၾကာင္း စိုက္ပ်ဳိးေရးသုေတသနဦးစီးဌာနမွသိရသည္။ 
လက္ရွိ သုေတသနစီမံခ်က္အသစ္မ်ားအတည္ျပဳျခင္း ေဆြးေႏြးပြဲမွ 
ပထမအႀကိမ္အျဖစ္ ႐ုံးခ်ဳပ္၊ ဌာနစုမ်ားမွ သုေတသနလုပ္ငန္းအသစ္ (၃၀) 
ႏွင့္ နယ္သုေတသနၿခံမ်ားမွ သုေတသနလုပ္ငန္း အသစ္ (၆၀) စုစုေပါင္း 
လုပ္ငန္း ၉၀ တုိ႔ကို ေရြးခ်ယ္အတည္ျပဳကာ ဆက္လက္ေဆာင္ရြက္သြား 
မည္ျဖစ္ေၾကာင္း စိုက္ပ်ဳိးေရးသုေတသနဦးစီးဌာနမွ ညြန္ၾကားေရးမွဴးခ်ဳပ္ 
ဦးႏုိင္ၾကည္၀င္းကေျပာသည္။ 

သုေတသနလုပ္ငန္းေတြကုိ အရင္က ဗဟိုထိန္းခ်ဳပ္မႈစနစ္နဲ႔ေဆာင္ရြက္ခဲ့တာ ၂၀၁၆ ခုႏွစ္က စၿပးီေတာ့ ရုံး ခ်ဳပ္က ခ်ေပးတဲ့ 
သုေတသန လုပ္ငန္းေတြအျပင္ ေဒသအလိုက္ သုေတသနလုပ္ငန္းေတြ အဓိကလုပ္ငန္းေတြ ျဖစ္တဲ့ မ်ိဳးကူးစပ္တာ၊ မ်ိဳးသစ္ 
ရွာေဖြတာေတြကုိ လုပ္ခြင့္ေပးလာလုိ႔ ဗဟိုထိန္းခ်ဳပ္မႈ ေလ်ာ့ခ်လာႏုိင္တဲ့ စနစ္ကုိ ေျပာင္းလဲလာခဲ့တယ္ ” ဟု 
၎ကဆက္လက္ ေျပာသည္။ ယခုအခါ သက္ဆိုင္ရာ တာဝန္႐ွိသူမ်ားအေနျဖင့္ သုေတသန ပညာ႐ွင္မ်ား၊ သုေတသန 
လုပ္ငန္းမ်ားတြင္ ပါ ဝင္ လႊမ္းမုိးမည္မဟုတ္ပဲ လြတ္လြတ္လပ္လပ္ ေဆာင္ရြက္ခြင့္ေပး ထားမည္ျဖစ္ၿပီး နည္းပညာအဖြဲ႕ 
(Technical Board) မွ အဆင့္ဆင့္စီစစ္၍ ေအာင္ျမင္ေသာ/ လုပ္သင့္ေသာသုေတသနလုပ္ငန္းကုိသာ အတည္ျပဳလုပ္ 
ခြင့္ေပးသြားမွာျဖစ္၍ နည္းပညာအဖြဲ႕ကသာ ထိန္းေက်ာင္းေပးသြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရသည္။ 
သုိ႔ျဖစ္ရာ သုေတသနပညာ႐ွင္မ်ား/ လူငယ္သုေတသန ပညာ႐ွင္မ်ားမွ သုေတသနလုပ္ငန္းမ်ားကို လြတ္လပ္စြာ 
တီထြင္ႀကံဆေဆာင္ရြက္ၾကၿပီး ေတာင္သူလယ္သမားမ်ား၏ လုိအပ္ခ်က္၊ စားသံုးသူမ်ား၏ လိုအပ္ခ်က္မ်ားကို 
ဦးတည္ေသာသုေတသနလုပ္ငန္းမ်ား၊ ေရြးခ်ယ္အတည္ျပဳခဲ့သည့္ သုေတသနလုပ္ငန္းမ်ားကို Innovation and Team 
Work ျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ၾကရန္လိုအပ္ေၾကာင္း ဦးႏုိင္ၾကည္၀င္းကဆုိသည္။ 
လက္ရွိတြင္သုေတသနလုပ္ငန္းမ်ားကို အမ်ိဳးသားအဆင့္သုေတသနလုပ္ငန္းမ်ား၊ ဆန္းသစ္တီထြင္မႈဆုိင္ရာ သုေတသန 
လုပ္ငန္းႏွင့္ဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ား၊ မ်ိဳးဆက္သစ္လူငယ္မ်ား ေဆာင္ရြက္ေနသည့္ သုေတသနလုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ ယွဥ္ၿပိဳင္မႈ 
အေျခခံသုေတသနလုပ္ငန္းမ်ားဟူ၍ အမ်ိဳးအစားခြဲလုပ္ကုိင္လ်က္႐ွိၿပီး စိုက္ပ်ိဳးေရးဌာနအေနျဖင့္ (၃) ႏွစ္တာကာလအတြင္း 
လူစြမ္းအားအရည္အခ်င္းတုိးျမႇင့္ျခင္းအစီအစဥ္ေၾကာင့္ မဟာသိပၸံႏွင့္ပါရဂူဘြဲ႕ရ စုစုေပါင္း (၁၀၅) ဦးထိ ႐ွိလာၿပီျဖစ္ေၾကာင္း 
သိရသည္။ 
Source: http://www.amiamyanmar.com/detail.aspx?id=5774 
 

လွ်ပ္စစ္မီးကုိ အ႐ံႈးခံေရာင္းေပးေနရသျဖင့္ ႏိုင္ငံျခားရင္းႏီွးျမႇဳပ္ႏံွသူမ်ား စိတ္မ၀င္စားဟုဆုိ 
ျမန္မာႏုိင္ငံ၌ လွ်ပ္စစ္မီးျဖန္႔ျဖဴးေပးရာတြင္ အ႐ံႈးခံကာေရာင္းခ်ေပးေနရသျဖင့္ လွ်ပ္စစ္ျဖန္႔ျဖဴးေရာင္းခ်ေရးက႑၌ 
ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံရန္ ႏိုင္ငံျခားရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူမ်ား စိတ္မ၀င္စားေၾကာင္း လွ်ပ္စစ္ႏွင့္စြမ္းအင္၀န္ႀကီးဌာန ဒုတိယ၀န္ႀကီး 
ေဒါက္တာထြန္းႏိုင္ကေျပာသည္။ ဇန္န၀ါရီ ၂၁ ရက္ကက်င္းပသည့္ အမ်ိဳးသားလႊတ္ေတာ္အစည္းအေ၀း၌ လွ်ပ္စစ္ႏွင့္ 
သက္ဆိုင္ေသာေမးခြန္းမ်ား လာေရာက္ေျဖဆိုအၿပီးတြင္ ၎ကသတင္းေထာက္မ်ားအား ယင္းသို႔ေျပာၾကားခဲ့ျခင္း 
ျဖစ္သည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံရွိ လွ်ပ္စစ္က႑တြင္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏံွလိုသည့္ ႏုိင္ငံျခားကုမၸဏီမ်ားသည္ အစပိုင္းတြင္ စိတ္၀င္စား 
ေသာ္လည္း လွ်ပ္စစ္မီးတာခမ်ားကုိ အ႐ံႈးခံေရာင္းခ်ေပးေနရသည္ကုိသိသည့္အခါ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံရန္စိတ္မ၀င္စားေၾကာင္း 
ေဒါက္တာထြန္းႏုိင္ကေျပာသည္။  
ထုိ႔ေၾကာင့္ လွ်ပ္စစ္က႑တြင္ ႏုိင္ငံျခားရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ ၀င္ေရာက္လာေစရန္ လွ်ပ္စစ္မီးမရေသးသည့္ ၅၆ ရာခိုင္ႏႈန္းေသာ 
ျပည္သူမ်ား လွ်ပ္စစ္မီးရရိွေစေရး လွ်ပ္စစ္မီတာခမ်ား တုိးျမႇင့္ေကာက္ခံရန္လုိအပ္ေၾကာင္း ေဒါက္တာထြန္းႏိုင္က 
ေျပာသည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံတြင္ ၄၄ ရာခိုင္ႏႈန္းသာ လွ်ပ္စစ္မီးရရွိၿပီး က်န္ ၅၆ ရခုိင္ႏႈန္း လွ်ပ္စစ္မီးလုံး၀မရေသးဟု ၎က 
ဆုိသည္။ ယင္းအျပင္ စက္မႈလုပ္ငန္းရွင္မ်ားက ၎တုိ႔လုပ္ငန္းမ်ားကုိ ခ်ဲ႕ထြင္ႏိုင္ေရးအတြက္ လွ်ပ္စစ္မီးပိုမိုရရိွရန္၊ 
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အရည္အေသြးေကာင္းမြန္သည့္ လွ်ပ္စစ္မီးစနစ္ရရိွရန္ ေမွ်ာ္လင့္ေနေၾကာင္းဆိုသည္။ သို႔ေသာ္ ႏုိင္ငံေတာ္အေနျဖင့္ ႏွစ္စဥ္
အ႐ံႈးခံကာ လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အား ေရာင္းခ်ေပးေနရသျဖင့္ လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အားေပး စက္႐ံုသစ္မ်ားတိုးခ်ဲ႕တည္ေဆာက္ရန္ 
အဆင္မေျပႏိုင္ျဖစ္ေနသည္ဟု ေဒါက္တာထြန္းႏုိင္ကရွင္းျပသည္။ 
လွ်ပ္စစ္မီတာခမ်ား တုိးျမႇင့္ေကာက္ခံရန္လိုအပ္ၿပီး လက္ရွိတြင္ တိုးျမႇင့္ေကာက္ခံမည့္ပမာဏကုိ တြက္ခ်က္ေနေၾကာင္း၊ 
မည္သည့္အခ်ိန္၌ စတင္တုိးျမႇင့္ေကာက္ခံမည္ကိုမူ မေျပာႏုိင္ေသးေၾကာင္း ေဒါက္တာထြန္းႏုိင္ကေျပာသည္။ လွ်ပ္စစ္မီး 
သံုးစြဲေနေသာ ျပည္သူမ်ားထံမွ လွ်ပ္စစ္မီတာခကုိ တစ္ဦးလွ်င္ အနည္းငယ္စီတိုးျမႇင့္ေပးျခင္းျဖင့္ လွ်ပ္စစ္မီးလံုး၀ 
မရေသးေသာ ျပည္သူမ်ားအား လွ်ပ္စစ္မီးျဖန္႔ျဖဴေပးႏုိင္မည္ျဖစ္သည့္အျပင္ စက္မႈလုပင္န္းမ်ားလည္း တုိးတက္ကာ 
အလုပ္အကုိင္အခြင့္အလမ္းမ်ား ပိုမိုရရိွမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ၎ကရွင္းျပသည္။ ၂၀၁၇ - ၁၈ ဘ႑ာႏွစ္တြင္ လွ်ပ္စစ္ဓာတ္အား 
ျဖန္႔ျဖဴးရာ၌ က်ပ္ဘီလီယံ ၅၀၀ ခန္႔ အ႐ံႈးေပၚၿပီး  ႏိုင္ငံေတာ္ဘတ္ဂ်က္မွက်ခံခဲ့သည္။၂၀၁၈-၁၉ဘ႑ာႏွစ္တြင္ လည္း 
က်ပ္ဘီလီယံ ၆၀၀ ေက်ာ္ အ႐ံႈးေပၚမည္ဟုခန္႔မွန္းထားသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/148046 
 

ပုဏၰားကြၽန္းစက္မႈဇုန္စီမံကိန္း ျပန္လည္စတင္ရန္ ရင္းႏီွးျမႇဳပ္ႏံွမႈ ဖိတ္ေခၚမည္ 
 
ယခင္အစိုးရ လက္ထက္တြင္ လုပ္ကုိင္ခြင့္ေပးခ့ဲသည့္ ပုဏၰားကြၽန္း စက္မႈဇုန္စီမံကိန္းအတြက္ ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံမႈ ဖိတ္ေခၚရန္ 
စီစဥ္ေနေၾကာင္း ရခိုင္ျပည္နယ္ ရင္းႏီွးျမႇဳပ္ႏံွမႈ ပြဲေတာ္အတြက္ ဇန္နဝါရီ ၂၀ ရက္က ရန္ကုန္ၿမိဳ႕၌ က်င္းပသည့္ 
သတင္းစာရွင္းလင္းပြဲတြင္ ရခိုင္ျပည္နယ္ အစိုးရအဖြဲ႕က ေျပာၾကားသည္။ ပုဏၰားကြၽန္း  စီမံကိန္းကုိ ဦးသိန္းစိန္ 
အစိုးရလက္ထက္ ၂၀၁၅ စက္တင္ဘာတြင္ စီစဥ္ခဲ့ျခင္းျဖစ္ၿပီး အစိုးရသစ္ အေျပာင္းအလဲတြင္ စီမံကိန္းရပ္ဆိုင္းၿပီးေနာက္ 
ျပန္လည္စတင္ရန္ စီစဥ္ေနျခင္းျဖစ္သည္။ 
‘‘ပုဏၰားကြၽန္း စက္မႈဇုန္ရဲ႕ လက္ရွိအေနအထားက ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံဖုိ႔ ဖိတ္ေခၚထားတဲ့ အေနအထား ရွိပါတယ္။ 
ႏုိင္ငံေတာ္အဆင့္ Project Bank ထည့္ၿပီး ဖိတ္ေခၚထားပါတယ္’’ဟု ရခိုင္ျပည္နယ္ အစိုးရအဖြဲ႕ဝင္၊ ဘ႑ာေရး၊ အခြန္၊ 
စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရးဝန္ႀကီး ဦးေက်ာ္ေအးသိန္းက ေျပာၾကား သည္။ 
ပုဏၰားကြၽန္း စက္မႈဇုန္တည္ေဆာက္ေရး စီမံကိန္းအတြက္ ျမန္မာ့ေက်ာက္ျဖဴ အထူးစီးပြားေရးဇုန္ ကုမၸဏီ (MKSH) ႏွင့္ 
ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕သည ္၂၀၁၅ စက္တင္ဘာ ၁၆ ရက္က နားလည္မႈ စာခြၽန္လႊာ လက္မွတ္ေရးထုိးခဲ့သည္။ 
MKSH အမ်ားပိုင္ကုမၸဏီ၌ ရခိုင္ျပည္နယ္ေဒသ အသီးသီးမွ ကုမၸဏီ ၁၇ ခုျဖင့္ ပါဝင္ဖြဲ႕စည္း ထားသည္။ 
စက္မႈဇုန္ကုိ စက္႐ံုေလးခုျဖင့္ စတင္မည္ျဖစ္ၿပီး ၎တုိ႔တြင္ တယ္လီဖုန္း ဆက္စပ္ပစၥည္းမ်ား စက္႐ံု၊ အထည္ခ်ဳပ္လုပ္ငန္း၊ 
စားေသာက္ကုန္စက္႐ံု၊ လယ္ယာလုပ္ငန္းသံုးပစၥည္းစက္႐ံုႏွင့္ ေဆးဝါးစက္႐ံု တို႔ပါဝင္သည္။ 
စတင္အေကာင္အထည္ေဖာ္ရန္ ေျမဧက ၉၀၀ ကုိ အသုံးျပဳခဲ့ၿပီး စီမံကိန္းတစ္ခုလုံးအတြက္ ဧက ၁,၈၀၀  အသုံးျပဳမည္ဟု 
ဆုိသည္။ 
ပုဏၰားကြၽန္း စက္မႈဇုန္စီမံကိန္းအေကာင္အထည္ေပၚလာပါက ရခိုင္ျပည္နယ္၌ ေက်ာက္ျဖဴအထူးစီးပြားေရးဇုန္ၿပီးလွ်င္ 
အႀကီးဆုံးစက္မႈဇုန္စီမံကိန္းျဖစ္လာမည္ျဖစ္သည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/148054 
 

အမျို းအစားတူ သရက်စဖဲွတ့င်ပိတ့ာက  အကျိုးြဖစ်ထွန်းမပိနိင် 
 
သရက်စိက်ပျိုးထတ်လပ်ရာမှာ    အသးြပုတ့ဲသင်ွးအားစ တွကိ   တိင်း ဒသကီး/  ြပည်နယ် တွအလိက်   နီးစပ်ရာ
အစအဖွဲ ့ တွ ဖဲွ စ့ည်းကာ စ ပါင်းအမျိုးအစားတူ   ဝယ်ယူအသးြပုြခင်းက   ရရှည်မှာ    တာင်သူ တွ 
အတွက်   အကျို းြဖစ်ထွန်းမများနိင်တယ်လိ ့   ကမ်းကျင်သအူချိုက့    သးသပ် ြပာဆိပါတယ်။ ြမန်မာသရက် 
ဈးကွက်နှင့်  နည်းပညာဖွ ့ဖို းတိးတက် ရးအသင်း အတွင်း ရးမှူး  ဦး ကျာ်စိးနိင်က  မန္တ လးတစ်ဝက်ိ 
ဆိ   ခချိန်က   အဖူးအပွင့်စဝင်လာကပီ၊   တာင်သူ တွကိ   မ ဝ ပးချင်တာက တာ့   ကယ့်ိအစနဲ ့
ကိယ်   ပူး ပါင်းလပ် ဆာင်ကဖိ ့ တိက်တွန်းချင်တယ်၊   ဥပမာ သရက်အိတ်စွပတ်ယ်ဆိပါစိ၊့ တစ်ြခနဲ ့
တစ်ြခက   ဝယ်တ့ဲအိတ်ချင်းမတူဘူး၊   ကာလာလဲမတူကဘူး၊   အဲဒီ တာ့   ဘာြဖစ်လဲဆိရင် ထွက်လာတ့ဲ   အသးီ 
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အ ရာငအ် သးွကလ ဲ   တစ် ယာက်နဲတ့စ် ယာက် မတူက တာ့ဘးူ၊   တရတ်ပိတ့ဲ့အချိန်ကျ    ြပဿနာ 
စတက် တာ့တာ၊   ဈးနိှမ်ချငရ်င်လဲ  လွယ်တာ ပါ့ဗျာ၊   သူဟ့ာက  အ ရာငရ်င့်တယ်၊   ကိယ့်ဟာက   နတယ် 
လိ ့   ြပာပါတယ်။   နယ်စပ်ကန်သွယ် ရးကတစ်ဆင့်   သရက်ြပည်ပတင်ပိတ့ဲ့ ဈးကွက်က ိ   ပိမိထိန်းချုပ် 
နိင်ဖိဆ့ိရင်    တစ်ဦးချင်းတင်ပိမ့ထက် အမျို းအစားတူ သရက်သီးကိ    အစအဖဲွအ့လိက် အ ရအတကွမ်ျားများ 
တင်ပိန့ိင်ဖိ ့   လိအပတ်ယ်လိ ့ ၂၀၁၈   ခ   ဩဂတလ်က    ကျင်းပခဲ့တဲ့   သရက်သးီပိက့န်အရညအ် သွး စညနး် 
ြမင့်တင် ရး   (တရတ်-ြမန်မာ) အလပ်ရ ဆွး နွးပွဲမှ   သးသပ်ချက် တွအရသိရပါတယ်။ 

ြပည်ပသရက်တင်ပိတ့ဲ့ ဈးကွက်ဟာ   အရညအ် သွးပိငး် 
ကိ   လက်မခလိမ့ရတ့ဲ   အ ြခအ နသိ ့ ရာက် န ပီြဖစ် 
တယ်။  အရညအ် သွးသာမက    သရက်အမျို းအစားတစ်ခ 
ချင်း   (ဥပမာ-စိန်တစ်လး၊ ဟသာ စသြဖင့်)  အလိက်    တင်ပိမ့ 
ကလည်း အ ရးပါလာတဲ့  အ နအထားမှာရှိတဲ့ 
အတွက်   ၁၀  ြခင်း၊    ၁၅  ြခင်း ခန်န့ဲ ့ တာင်သူတစဦ်း 
ချင်း    တင် ဆာင် ရာင်းချြခင်းကလည်း    ဈးကွက်ကိ 
ထိန်းချုပ်နိင်မအားနည်း စတယ်။ ဒါ ကာင့်မိ ့   တူရာ 
စ ပီး  အစအဖဲွပ့စြဖင့်  အ ရအတွက်များများကိ   အရည ်

အ သွး ကာင်း အာင် ြပုလပ်တင်ပိသ့င့်တယ်လိ ့  ဆွး နွးပွဲမှာ   သးသပ် ဆွး နွးခဲ့တယ်လိသ့ိရပါတယ်။ 
အမျို းအစားတူ   သရက်သီးကိ အ ရအတွက်များများ တင်ပိန့ိင်ဖိဆ့ိရင်   သရက်စိက်ပျိုးထတ်လပ်ရာမှ 
အသးြပုတဲ့   သွင်းအားစ တွကိ   တိင်း ဒသ ကီး/ြပည်နယ် တွအလိက်  နီးစပ်ရာအစအဖွဲ ့ တ ွ ဖွဲ စ့ည်း 
ကာ   စ ပါင်းအမျို းအစားတူ   ဝယ်ယူအသးြပုြခင်းက အ ကာင်းဆးြဖစ်တယ်လိ ့ကမ်းကျငသူ်အချို က့     သးသပ် 
ပါတယ်။ 
ဘယ်တဆိပ်ရယ်လိမ့ဆိလိဘူး၊   ကိယ့်အတွက်အသးတည့်မယ့်   အသးဝင်မယ့်ဟာ တွ တာင်သူ တွစ ပီး ဝယ်မယ ်
ဆိရင်   ဈးလဲ ချာင်နိင်တယ်၊      ပိးသတ် ဆး၊   မသတ် ဆး၊  ြမဩဇာတူတူဝယ်မယ်ဆိရင်လဲ    ဈး လာ့နိင် 
ကာင်း၊ ဒါမျို းလပ်မယ်ဆိရင်   တာင်သူ တွအတွက်လဲအကျိုးရှိမယ်လိ ့   ြမန်မာ့သရက် ဈးကွက်နှင့်  နည်းပညာ 

ဖွ ့ဖို းတိးတက် ရးအသင်းအတွင်း ရးမှူးက ြပာပါတယ်။    
Source: https://www.kumudranews.com/news-31928 
 
STOCK    EXCHANGE  (22.1.2019) 
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